
Dit Rapenburgpand binnenkort weer mét luiken? (zie blz.9)

Horeca-overlast in de Pieterskerkchoorsteeg

Als de Pieterskerkchoorsteeg al niet de meest geconcentreer‑
de horeca-straat van onze stad is, dan is zij dat wel van onze
wijk. Er wonen echter ook nogal wat mensen in en om deze
steeg. De lusten van de horeca worden echter genoten door
bezoekers en ondernemers. De lasten worden vooral gedragen
door de bewoners.

Bewoners
De belangen van deze wijkbewoners worden dus geschaad. Dit
blijkt uit een serie klachten over horeca-overlast in de Pieters‑
kerkchoorsteeg en het grote aantal hindermeldingen vanuit de
steeg gedaan naar de politie en in de enquête over mogelijk
verlate sluitingstijden van een van de aanwezige cafés. De
gemeente heeft daarom besloten voorlopig geen vergunning te
geven aan Beavers.

De wijkvereniging heeft, zoals na de enquête is beloofd, het
initiatief genomen voor een ronde-tafel-gesprek over de Pie‑
terskerkchoorsteeg. Op 14 juni 1995 werd in de wijk dit ge‑
sprek gevoerd tussen meer dan 20 bewoners, ondernemers en
vertegenwoordigers van de wijkvereniging. Doel was niet alleen
een inventarisatie van de problemen en mogelijke oplossingen.
Het ging er ook om de communicatie tussen belanghebbenden
op gang te brengen. Dit laatste werd alom door bewoners én
ondernemers gewaardeerd.
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Belangrijkste conclusie is dat de hinder vooral van Beavers
komt, zogenaamd een restaurant, maar in feite een café zon‑
der vergunning. Ook vormen de vertrekkende en passerende
horeca-bezoekers, parkeeroverlast van auto en fiets, urineren
en overgeven een overlast die zo snel en zo veel als mogelijk



moet worden beteugeld in het kader van de
leefbaarheid en de veiligheid van de wijk.

Afspraken
In de vergadering zijn een groot aantal afspra‑
k e n gemaakt, die deels op het bordje terechtko‑
men van de horeca-ondernemers, bij de bewo‑
ners, bij de wijkvereniging en vervolgens bij de
gemeente. Ook is er een gedetailleerd verslag
van de vergadering gemaakt. De wijkvereniging
stuurt dit toe aan alle deelnemers aan het ge‑
sprek over de Pieterskerkchoorsteeg.

Gemeente
De wijkvereniging zal ook met een lijst van
klachten naar de gemeente stappen, informeren
naar de precieze inhoud van de vergunningen
die verstrekt zijn, de gemeente attenderen op de
status en overlast van Beavers en haar om snel‑
le actie verzoeken. Ook beloofde de wijkvereni‑
ging er bij de gemeente op aan te dringen dat
geen nieuwe horeca-vestigingen zullen worden
toegestaan in het Groen-complex, dat op dit
moment ingrijpend wordt gerenoveerd.

Advies
Intussen blijft het devies: klaag bij hinder bij de
juiste horeca-ondernemer en als deze niet tege‑
moetkomt aan uw wensen, klaag dan bij de
politie en maak dan onderscheid naar de werke‑
lijke veroorzakers van de overlast. Heus het
helpt.

Laurens Schrijnen

Speelruimtebeleidsplan
De Sector Wijkbeheer heeft recentelijk een
Speelruimtebeleidsplan gepresenteerd. B & W
hebben het plan op 13 juni vastgesteld ten be‑
hoeve van de inspraak. Schriftelijk reacties kun‑
nen tot 1 september worden ingediend. Na deze
reguliere inspraak wordt een speciale jeugdin‑
spraak georganiseerd.

Inventarisatie
Het plan streeft naar goede en voldoende speel‑
plekken voor de verschillende leeftijdscatego‑
rieën, naar een gelijkmatige verdeling en een op
de vraag afgestemde inrichting van de speel‑
ruimte over de stad.
Om een goed beeld van de speelplekken in de
gemeente Leiden te krijgen zijn alle speelplek‑
ken geïnventariseerd. Deze inventarisatie ie op
kaart gezet waarbij afstands-cirkels de maximale
bereikbaarheid voor potentiële bezoekers aange‑
ven. Op de kaart is tevens te zien waar zich
kwantitatieve problemen voordoen.

Het plan is nog maar zo kort binnen dat een
helaas geen gedegen bespreking in de wijkkrant
mogelijk ie. Wel is duidelijk dat de speelgolegen‑
heden in het gebied van de wijkvereniging niet
ruim gezaaid zijn.
Als u interesse heeft voor dit plan en zich met
de inspraak wilt bezig houden, meldt u zich dan
op korte termijn bij een van de bestuursleden.
Wij zullen dan uiterlijk 1 augustus a.s. contact
met u opnemen.

Het plan is voor f 2,50 te koop aan de balies
van Stadhuis en het Stadsbouwhuis.

Joop Gerritsen

Programma Pieterskerk

juli
vr 14 Leiden Culinair 16.00-22.00
za 15 Langs Leidse Kerken 11.00-16.00

Leiden Culinair 16.00-24.00
zo 16 Leiden Culinair 14.00-22.00
do 20 Pilgrimfathers Memorial Day 15.00-20.00
za 22 Langs Leidse Kerken 11.00-16.00
za 29 Langs Leidse Kerken 11.00-16.00

u
za 10 Computerdump
di 22 Diner (optie 18.00-24.00
zo 27 Congrex Holland: diner 18.00-24.00

za 02 Rommelmarkt 9.30-16.30
ma 04 Opening Academisch jaar RUL 15.30-19.00
wo 06 Asprohap Minerva 19.00-23.00
za 09 Leidse Uitdag 11.00-23.00
wo 13 Diner (optie) 18.00-00.30
vr_ 17 Augustinus (optie) 17.00-21.00
za 16 Rommelmarkt 9.30-16.30
zo 17 RCM Vox Humana, besloten 14.00-18.00
do 21 Feestavond (optie) 18.00-01.00
za 23 RCM Vox Humana,

jubileumconcert 20.00-22.45
zo 24 Rommelmarktoptie
vr _29 Haring en Corenwijn 18.00-00.30
za 30 Feestavond (optie) 18.00-24.00
Verder zijn er elke zondag om 15.00 uur rondleidin‑
gen, uitgezonderd 17 september. (onder voorbehoud)

Vertellingen in 't Voorkamertje
Jeugdboekhandel Silvester, Rapenburg 17

24 september:
Sprookjes uit de hoed van de fluitspeler _ 15-00
In het kader van de Kinderboekenweek zijn erop
4, 7, B en 11 oktober diverse activiteiten. Deze
zullen in de volgende wijkkrant vermeld worden.



Garenmarkt: klinkers of kelen?

Op 1 juni ontvingen de bewoners van de
Garenmarkt en Hoefstraat een gemeentelijk
schrijven waarin werd meegedeeld dat er na het
weekend zou worden begonnen met de herbe‑
strating van de markt. De kasseien (“veldkeien”
volgens de brief), zo werd aangekondigd, zou‑
den vervangen worden door rode straatklinkers.
Het bericht wekte ontsteltenis. Een van de wei‑
nige sfeervolle restanten van het verleden dreig‑
de daarmee verloren te gaan.

Dit mocht niet gebeuren, besloten een aantal
verontruste bewoners. Het door de gemeente
opgegeven telefoonnummer werd dan ook de
volgende ochtend (de laatste dag vóór het
weekeinde) voortdurend gebeld. Dit toestel bleek
… afgesloten! Dat maakte de stemming er bij de
bewoners niet beter op. Er werden in het week‑
einde brieven geschreven, ook de wijkvereniging
werd in stelling gebracht.

Kentering
Het resultaat van al deze commotie was, dat de
gemeente toch nog 'om’ ging. De dienst milieu
en beheer, die voor de herbestrating verant‑
woordelijk is, besloot de uitvoering voorlopig af
te blazen. De bewoners werden uitgenodigd om
op woensdagavond 14 juni in het "Gulden Vlies”
hun wensen kenbaar te maken. Van die moge‑
lijkheid werd volop gebruik gemaakt: er kwamen
ongeveer vijfentwintig bewoners van de Garen‑
markt en de Hoefstraat. Van de kant van de
gemeente waren vier ambtenaren aanwezig,
waaronder Jan Vellekoop, projectleider herin‑
richting binnenstad.

Na onderling overleg kwamen de bewoners tot
de volgende voorstellen:
* Breng de Garenmarkt terug in de staat van
20 jaar geleden: klinkers langs de huizen en
keien in het resterende middengedeelte. Re‑
actie gemeente: we zijn bereid hieraan mee
te werken, mits er voldoende keien beschik‑
baar zijn en de meerkosten niet te hoog oplo‑
n.

el Varan de nieuwe lantaarnpalen door het
oude (gas)lantaarn-model. Op deze wens

OFFSET eLICHTDRUKeFOTOCOPIE © LEIDEN

Vliet 40.6 2311RE Leiden _Tel.071-120815 Fax 071-133006

wordt in eerste instantie afwijzend gereageerd:
de lantaarnpalen zouden er pas twee jaar gele‑
den zijn neergezet, nu al vervangen zou veel
te duur zijn.
Houd rekening met de renovaties van som‑
mige huizen en met de persoonlijke wensen
van de bewoners bij de plaatsing van paal‑
tjes. Reactie ambtenaren: altijd mogelijk.

*

Martin de Jong en Arend Hagendoorn, die als
contactpersonen voor de bewoners optraden,
ontvingen twee dagen na deze vergadering be‑
richt dat het voorstel om het middendeel van de
Garenmarkt helemaal met kinderhoofdjes te
plaveien niet haalbaar was. Er zouden daarvoor
erg veel nieuwe kasseien moeten worden aan‑
geschaft, wat veel te duur zou zijn. De keuze
moest daarom vallen op de tweede keus ven de
bewoners: de rijbanen aan weerszijden van de
bomen uit te voeren in kinderkopjes, de parkeer‑
vakken (in de middenstrook tussen de bomen) in
straatklinkers. Een paar dagen later arriveerde
ook de tekening van het Stadsbouwhuis waarin
het nieuwe profiel van de Garenmarkt (verdeling
keien/klinkers over stoepen, rijbanen en de par‑
keerstrook) werd aangegeven.

Wensen
De actie heeft dus het een en ander opgeleverd.
Maar er blijven nog altijd wensen over:
* _ d e rijbaan aan de even zijde is ruim een me‑

ter smaller getekend dan de rechter. Waar‑
om? Ook als allebei de zijden even breed
worden is de voorraad keien nog ruim vol‑
doende.
er zullen in ieder geval aan één zijde lan‑
taarns verplaatst moeten worden. Kunnen
daar dan niet alvast lantaarns van het oude
model voor in de plaats komen?

* _ _ o f de boomkransen (de cirkel die rond de
boomstam wordt vrijgehouden) nu groot of
klein worden, er zal een hoge beschermen‑
de rand omheen gemaakt moeten worden
om te verhinderen dat parkerende auto's er
toch op gaan staan en de grond aanplem‑
pen. Daar is nu nog niet in voorzien.

Lelds schilder- en tekengenootschap
"ARS AEMULA NATURAE'

Dag- en avondkursussen
- akwarelleren - tekenen
- modeltekenen = etsen
- boetseren - en
Pleterskerkgracht 9, Leidenhaennu:Tel: 071-14 0784
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goed ding dat de bewoners zich, toen het er op 
aan kwam, sterk wisten te maken voor hun Ga- 
renmarkt. Nu zal er tenminste nog iets van de 
oude sfeer bewaard blijven. Ook is het goed 
nieuws dat de gemeente bereid blijkt op de wen- 
sen van bewoners in te spelen, ook als dat wat 
extra geld en ambtenarentijd kost. Dat geeft de 
burger weer wat moed. 

Ten slotte 
Wie nog bezwaren of ideeën heeft kan deze bij 
de gemeente inbrengen t.a.v. Rob Ligtenberg 
(tel. 165875). Men kan zich tevens wenden tot 
een contactpersoon van de bewoners: Martin de 
Jong (tel. 146406) of Arend Hogeboom 
(tel.125750). 

Joep Greyghton 

Verslag Algemene Ledenvergadering 
d.d. 30 maart 1994 

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering om 20.30 uur. 
Aanwezig: 8 leden. 

2. Verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 30 
maart 1994, gepubliceerd in de Hart van de Stad 
Krant nr. 70 van juni 1994 
Het verslag wordt goedgekeurd. 

3. Ingekomen en uitgegane stukken 
Wat betreft de belangrijke brieven in 1994 wordt 
verwezen naar de in 1994 verschenen wijkkranten 
en het Jaarverslag 1994 (Hart van de Stad Krant 
nr. 73 van april 1995). De belangrijkste brief in 
1995 is de brief over korting op de subsidie 1993. 

4. Jaarverslag 1994 gepubliceerd in de Hart van de 
Stad Krant nr. 73 van april 1995 
Het verslag wordt goedgekeurd na toelichting door 
de secretaris. 

5. Financieel Jaarverslag 1994 
De penningmeester licht het financieel jaarverslag 
toe. Dit jaar zijn er feitelijk geen grote uitgaven 
naast de wijkkrant geweest. De subsidie van vori- 
ge jaren is met terugwerkende kracht verminderd 
omdat de wijkvereniging naar het oordeel van de 
subsidiegever te veel financiële reserves had. De 
wijkvereniging is in beroep gegaan tegen deze 
procedure/late verrekening. De kascommissie 
(waaronder dhr. Wieles) is bij de vergadering inge- 
steld en moet het verslag nog controleren. 

6. Begroting 1996 
De penningmeester vervolgt met een uitleg over 
de begroting voor 1996. Deze is bestemd voor de 
subsidieaanvraag bij de Gemeente. In verband 
met de verminderde subsidie is een krappe begro- 
ting ontstaan zonder speelruimte. De wijkkrant ver- 

bruikt het grootste deel van de subsidie. De aan- 
wezigen gaan akkoord met deze begroting. 

7. Bestuurswisseling 
In verband met het vertrek van de heer Brons uit de 
wijk, zal deze zomer een vacature ontstaan in het 
Wijkbestuur. Geïnteresseerden worden van harte 
uitgenodigd zich aan te melden. Ook volgend jaar 
zal waarschijnlijk een vacature ontstaan nu de se- 
cretaris overweegt zijn functie (na 20 jaar) vacant te 
stellen. Nieuwe bestuursleden zijn dus dringend 
gewenst. 

8. Stand van zaken per aandachtsveld 

Verkeer en parkeren: 
de Gemeente heeft in het vooruitzicht gesteld 
dat er een nieuw circulatieplan zal komen; er 
is een gesprek geweest o.a. over de parkeer- 
controle 's-avonds (deze vindt plaats op de 
koopavond en een willekeurige avond); 
Nieuwsteeg herinrichting nieuwe stijl. Bewo- 
ners van de Nieuwsteeg hebben grote be- 
zwaren tegen het ontbreken van paaltjes en 
stoepranden. 
Winkeliers Doezastraat waren niet erg posi- 
tief over het plan voor de herinrichting van 
deze straat (dit in tegenstelling tot bewoners 
en de wijkvereniging) 

t 

Leefmilieu: 
Er wordt overwogen voor enkele horeca-on- 
dernemingen eren latere sluitingstijd toe te 
staan. De werkgroep blijft sterk tegen deze 
uitbreiding. In Delft bestaan zones voor vrije- 
re horeca. 
Er is geen nieuws op het vlak van vuilcontai- 
ners voor de binnenstad. 
(Sociale) Veiligheid; 
Geen toevoeging aan het jaarverslag. 

Wijkbewoners kunnen problemen uit de wijk mel- 
den aan de wijkvereniging, zodat (eventueel geza- 
menlijk) actie ondernomen kan worden. 

% 

$ 

Bouwen en woonomgeving: 
Gemeente-archief. Niet zozeer het aanbren- 
gen van de nieuwe fundering, doch juist het 
slopen van het oude pand heeft veel scheu- 
ren veroorzaakt bij omwonenden. Verzoek 
Bouwbegeleidingscommissie bij elkaar te 
roepen; 
Pieterskerkgracht; bouwplan is nog niet ver- 
der ontwikkeld. Verzoek om de stand van 
zaken uit te zoeken; 
Groencomplex; Winkels en woonruimten zijn 
inmiddels te huur/koop aangeboden. Plannen 
voor het binnenterrein zijn nog niet concreet; 
Bestemmingsplan Pieterswijk; het huidige 
plan stamt uit het begin van de jaren tachtig. 
Voorlopig zal geen nieuw plan ontwikkeld 
worden in verband met drukte op dit vlak 
elders in de stad. 

O 

bestuurslid van de wijkvereniging aanwezig, 
maar dit impliceerde geen instemming. Het be- 
stuur bevestigde kort daarop haar telefonische 
mededeling aan de gemeente niet met deze 
oplossing accoord te gaan: de locatie is onge- 
schikt voor een speelterrein en zou ook ten kos- 
te kunnen gaan van het monumentale karakter 
van dit unieke pleintje. Overigens staat nog te 
bezien of de twaalf insprekers, die het vooral om 
de speelgelegenheid te doen was, erg blij zullen 
zijn met de beloofde twee nog te ontwerpen 
speeltoestellen op het Gerecht: de ruimte voor 
een zandbak en voor wat groen ontbreekt daar. 

Verwarring 
De gemeente zegt nu op 18 januari een brief 
van 22 omwonenden te hebben ontvangen waar- 
in dezen zich wél accoord verklaren met ver- 
plaatsing van de speelgelegenheid naar het 
Gerecht. Daarmee lijkt de verwarring compleet. 
Zijn deze omwonenden van gedachten veran- 
derd of is hier een andere groep bewoners aan 
het woord? De indruk begint langzamerhand te 
ontstaan dat een groep bewoners een andere 
groep tegenwerkt of vakkundig tegen die andere 
groep wordt uitgespeeld. Op de Pieterskerk- 
gracht, waar het tenslotte allemaal om begon- 
nen is, is de teleurstelling over de resultaten van 
de inspraak in ieder geval groot. 

Bezwaren 
De wijkvereniging handhaaft vooralsnog zijn 
bezwaren en zal deze binnenkort aan de ge- 
meonte kenbaar maken. Er wordt nog nage- 
dacht over een geschikte manier om de omwo- 
nenden opnieuw hun stem te laten horen. De 
heer Paul Groenendaal, Pieterskerkgracht 26, 
tel. 124198, heeft zich bereid verklaard op te 
treden als contactpersoon voor de Pieterskerk- 
gracht. Zo mogelijk zal de, wijkvereniging een 

) nieuwe buurtvergadering beleggen vóórdat het 
bouwplan besproken wordt in de raadscommis- 
sie voor volkshuisvesting en ruimtelijke ordening. 

We geven het nog niet op. 

Joep Creyghton en Joop Gerritsen 

WijkInltlatlef 1995 

Campagne 
In 1995 organiseert de gemeente Leiden voor 
de derde keer de Campagne Wijkinitiatieven, 
waarbij zij f 100.000,- beschikbaar stelt voor 
verbeteringen in Leidse buurten en wijken. Door 
de buurten en wijken kunnen aanvragen worden 
ingediend voor bijdragen aan projecten. Deze 
projecten worden door een jury getoetst op de 
mate waarin ze aan bepaalde uitgangspunten 
voldoen. De uitgangspunten voor 1995 zijn: 
- het project moet betrekking hebben op het 

beheer of de veiligheid van de buurt/wijk; 
het project dient gezamenlijk door de ge- 
meente èn de bewoners te worden aange- 
pakt; 

- de rollen van de gemeente en de bewoners 
dienen duidelijk omschreven te zijn; 

- de gemeentelijke bijdrage is max. f 10.000,- 
per project. 

In de jury zitten burgemeester Goekoop, wet- 
houder Jan Laurier, zangeres Wies Cavé en de 
bekende Leidse voetballer Glen Helder. 

Aanvraag voor onze wijk 
De wijkvereniging heeft deze uitdaging namens 
de bewoners van de Pieters- en Academiewijk 
en Levendaal-West opgepakt en heeft een voor- 
stel ingediend voor het oplossen van een van de 
heersende probleempunten: de vervuiling rond 
containers voor glas en oud papier. Geconsta- 
teerd kan worden dat een onregelmatig aanbod 
van afval leidt tot veelvuldig letterlijk overlopen- 
de containers. Nieuw aanbod wordt dan op en 
naast de containers geplaatst. Daarmee ver- 
wordt milieuvriendelijk gescheiden afval tot 
straatvuil. Voor de hand ligt de frequentie van 
het legen te verhogen, maar dat is duur. Wij 
stellen als tussenoplossing voor om uitsluitend 
naar behoefte extra te legen. Hiertoe kunnen 
wijkbewoners een aantal keren per week de 
vuilcontainers in de wijk controleren op vol zijn 
en, zonodig, de gemeente bellen om aan te 
geven dat een glas- of oud-papier-bak zo snel 
mogelijk dient te worden geleegd. De gemeente 

Het Smalle Pandje Met De Brede Sortering 
Sanders Wijnhuis - Doezastraat 12 

>> au fin bec << 
tkklus 
breesao 6 leden tel 12I0OS 
off. dealer arabia alessi stelton 

7 

FIRMA DE GEUS 
Speclalltelten: Boerenkaas - Wijnen - Dleetartikelen 

DOEZASTRAAT 8 - 2311 HB - LEIDEN 

Lid A.N.V.0. 

Hans van Schie Breestraat 140 2311 CX Leiden Tel. 071-122213 
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9. Rondvraag Oranje-wandeltocht 

Een aanwezige vestigt de aandacht op de toege- Tijdens Koninginnedag bestond er gelegenheid 
nomen graffiti op de Pieterskerkgracht/Langebrug een wandeling door de wijk te maken. Aan deze 
en Berkendaal-straatje. Het bestuur zal navraag wandeling was een prijsvraag verbonden. Er 
doen bij het wijkteam voor mogelijke schoonmaak- dienden 6 vragen beantwoord en een slagzin 
actie. Ook vraagt zij aandacht voor het ten onrech- afgemaakt te worden. Hieronder zijn de vragen 
te. parkeren van auto's voor haar garagedeur, zo- 
dat de uitrit 's-morgens vroeg geblokkeerd is. Ma mét de juiste antwoorden. 
vrouw is verder minder .gelukkig met de volgens 
haar felle gevelverlichting van een pand aan de 
overkant. 

) 

10 Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.45 uur. 

Joop Gerritsen, secretaris ------------ 
Koninginnedag in de wijk 

Afgelopen Koninginnedag werd dit jaar ook in 
onze wijk weer feestelijk gevierd. Augustinus als 
vaste bespeler op het Gerecht voor alle leeftij- 
den, kleedjesmarkt op de Steenschuur, curiosa- 
markt op de Breestraat etc. Het kon niet op. 

Fluitconcert 
Ook de wijkvereniging deed mee en organiseer- 
de mee. Eerst meldden wij ons om 9 uur op het 
stadhuisplein voor de jaarlijkse aubade en koffie 
met koekje toe bij de burgemeester. Vanaf half 
drie genoten meer dan 125 mensen vanaf de 
wal van een uniek blokfluitconcert op het Rapen- 
burg. Het blokfluitensemble Praetorius speelde 
onder leiding van Piet Kunst drie kwartier op wel 
tien verschillende soorten blokfluiten. De wijkver- 
eniging had hiertoe een tweetal pontons in de 
bocht van het Rapenburg bij de Kaiserstraat 
laten varen. Met behulp van vriendelijke buurtbe- 
woners was de organisatie eenvoudig en gezien 
het enthousiasme van het publiek is het geheel 
voor herhaling vatbaar. 

Vragen 
1 Wie woonde er in het begin van de eeuw op 

Langebrug 107? 
2 Wie leefden en werkten er in de Vrouwen- 

steeg (gedenksteen op muur Minerva? 
3 Hoe heet de heilige bovenop de Doelenpoort, 

die de draak verslaat? 
4 Wat is echte naam van Klikspaan, de man die 

in het huis Rapenburg 65 zijn studentenschet- 
sen schreef? 

5 Van wie is het gedicht op de muur van Vliet 
46? 

6 Hoeveel hofjes zijn er in de Doezastraat? 

De prijswinnaars zijn: W. Overdijk, T. van Hus- 
sen en J. Plevier. Gefeliciteerd! Zij hebben in- 
middels hun prijs, een Museumjaarkaart, thuis 
gestuurd gekregen. 

De muze 
De slagzinnen leverden zowel wat poëtische als 
praktische argumenten op. De zin die afgemaakt 
moest worden, luidde: Ik woon het liefst in de 
binnenstad van Leiden .... 

Winnaar Overdijk maakte de zin als volgt af: 
'omdat de ware liefde ván en vóór de "Stad" 
van binnen uit komt.' Ook Van Hussen viel in de 
prijzen met de poëtische ontboezeming: 'om de 
schoonheid van het leven te zien verglijden.' 
Plevier noemt een praktische en zeker niet min- 
der tellende reden: 'omdat ik alles met de fiets 
kan berijden!' 

Ook niet-prijswinnaars leverden soms een mooie 
zin. Sipke woont hier het liefst "als er geen au- 
to's mogen rijden.' Dat zal wel een droom blij- 
ven. 

Tot slot nog een mooie zin van de heer of me- 
vrouw Pieëte: 'het hart van Leiden, daar waar 
het leeft en bruist, daar voel ik mij thuis!' 

Joop Gerritsen en Laurens Schrijnen 

Antwoorden 
De dichter mr. J.C. Bloem, van 1900 tot 1905 

Christophorus Plantinius (1583-1585) en Fran- 
ciscus Raphelengius (1585-1597) 
St. Joris 

Johannes Kneppelhout (1839-1844) 

Fernando Pessoa (Alvaro de Campos) (1888- 
1935) 

Drie hofjes: 
- op nr. 1-16a: het H. Geesthof (Cornelis 

Sprongh v. Hoogmade) 
- op nr. 25: het St. Jacobshof 
- op nr. 16: het Samuel de Zeehof 
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Speelterrein Pieterskerkgracht 

Slecht nieuws voor de bewoners van de Pieters- 
kerkgracht en voor de ouders met kinderen in de 
Pieterswijk: de bebouwing van het speelterreintje 
aan de Pieterskerkgracht is een stuk dichterbij 
gekomen. Hiermee dreigt een van de weinige 
stukjes groen en de enige speelplaats in deze 
wijk te verdwijnen. Wel heeft de gemeente het 
voornemen om op het Gerecht een schommel 
en een klimrek te plaatsen. Burgemeester en 
wethouders hebben dit schriftelijk meegedeeld 
aan de bewoners die in mei/juni 1994 deelna- 
men aan de inspraak over het bouwplan. 

Tegen 
Het bouwplan werd tijdens de inspraakperiode 
door een grote meerderheid van omwonenden 
afgewezen. Dat bleek niet alleen uit de reacties 
van bewoners op de informatieve bijeenkomst 
van 19 mei 1994, maar ook uit een enquête die 
de wijkvereniging een paar weken daarna orga- 
niseerde onder bewoners van de Pieterskerk- 
gracht en de omliggende straten. 35 van de 38 
personen die het formulier hadden ingestuurd 
verklaarden zich toen tegen bebouwing van de 
speelplek, en de meesten van hen waren en 
bleven tegenstander van bebouwing, zelfs als er 
een andere speelplaats gevonden zou worden. 
Want in een buurt waar veel bewoners helemaal 
geen eigen tuin hebben is een dergelijk stukje 
groen kostbaar. Twaalf van deze 35 tegenstan- 
ders waren bereid hun mening te herzien voor 
het geval er dichtbij een alternatieve speelplek 
zou worden gevonden. Een ruime meerderheid 
(24 personen) vond bovendien dat het bouwplan 
niet paste in de historische omgeving. 

Flauw 
Ten onrechte wordt in het inspraakverslag van 
de gemeente (pag. 8) de indruk gewekt dat die 
enquête niet zorgvuldig werd uitgevoerd: "Niet 
wordt vermeld hoeveel omwonenden is ge- 
vraagd mee te werken aan de enquête noch 
waar de geënquêteerden wonen. Evenmin is 
de vraagstelling bekend gemaakt". Het laatste 

is onjuist: de uitslag van de enquête, inclusief 
de letterlijke tekst van de vragen die aan de 
bewoners zijn voorgelegd, is gepubliceerd in de 
wijkkrant van juni 1994. Er zijn ongeveer tachtig 
enquêteformulieren verspreid onder de bewo- 
ners van de Pieterskerkgracht en de onmiddellij- 
ke omgeving daarvan, begrensd door Papen- 
gracht, Langebrug, Diefsteeg, Lokhorststraat en 
Gerecht, en met een uitloop naar de Pieters- 
kerkstraat. De gemeente ontvangt de wijkkrant. 

Tendentieus 
Verder wordt in het -overigens behoorlijk uitge- 
breide- inspraakverslag over het bouwplan de rol 
van de wijkvereniging in de voorbereidende fase 
enigszins tendentieus weergegeven. Het is waar 
dat het bestuur, toen het gepolst werd over een 
mogelijke bebouwing van het terrein, aanvanke- 
lijk geen bezwaar heeft gemaakt. Het had toen 
de indruk dat het pleintje nauwelijks gebruikt 
werd. Het verslag is ook op andere wijze ten- 
dentieus: B & W negeren in hun commentaar 
volledig de afwijzende mening van de meerder- 
heid van de aanwezigen op de info-avond. 
Slechts met degenen die geen bezwaren heb- 
ben tegen de bouw mits er een andere speel- 
plek komt, is men verder gaan praten. 

Enquête 
Toen tijdens de informatieavond bleek dat de 
bewoners er heel anders over dachten heeft de 
wijkvereniging, die overigens al meteen bezwa- 
ren had tegen het voorgestelde ontwerp, haar 
standpunt meteen bijgesteld en een enquête 
opgezet. De uitslag hiervan bevestigde nog 
meer dan de discussie tijdens de informatiea- 
vond dat de bewoners tegen bebouwing waren, 
en dat ze daar heel goede redenen voor konden 
aanvoeren. Het bestuur heeft daarop zijn stand- 
punt gewijzigd, en behoorde dat ook te doen: 
we zijn er tenslotte voor de bewoners. 

Alternatief 
De gemeente is vervolgens met enkele omwo- 
nenden die zich daarvoor aanboden, gaan pra- 
ten over een alternatieve speelplek. De keuze 
viel op het Gerecht. Bij dit overleg was ook een 

) 
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THERAPEUTISCHE ELASTISCHE KOUSEN 
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Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden 
Ziekenfondsleverancier 
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goed ding dat de bewoners zich, toen het er op 
aan kwam, sterk wisten te maken voor hun Ga- 
renmarkt. Nu zal er tenminste nog iets van de 
oude sfeer bewaard blijven. Ook is het goed 
nieuws dat de gemeente bereid blijkt op de wen- 
sen van bewoners in te spelen, ook als dat wat 
extra geld en ambtenarentijd kost. Dat geeft de 
burger weer wat moed. 

Ten slotte 
Wie nog bezwaren of ideeën heeft kan deze bij 
de gemeente inbrengen t.a.v. Rob Ligtenberg 
(tel. 165875). Men kan zich tevens wenden tot 
een contactpersoon van de bewoners: Martin de 
Jong (tel. 146406) of Arend Hogeboom 
(tel.125750). 

Joep Greyghton 

Verslag Algemene Ledenvergadering 
d.d. 30 maart 1994 

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering om 20.30 uur. 
Aanwezig: 8 leden. 

2. Verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 30 
maart 1994, gepubliceerd in de Hart van de Stad 
Krant nr. 70 van juni 1994 
Het verslag wordt goedgekeurd. 

3. Ingekomen en uitgegane stukken 
Wat betreft de belangrijke brieven in 1994 wordt 
verwezen naar de in 1994 verschenen wijkkranten 
en het Jaarverslag 1994 (Hart van de Stad Krant 
nr. 73 van april 1995). De belangrijkste brief in 
1995 is de brief over korting op de subsidie 1993. 

4. Jaarverslag 1994 gepubliceerd in de Hart van de 
Stad Krant nr. 73 van april 1995 
Het verslag wordt goedgekeurd na toelichting door 
de secretaris. 

5. Financieel Jaarverslag 1994 
De penningmeester licht het financieel jaarverslag 
toe. Dit jaar zijn er feitelijk geen grote uitgaven 
naast de wijkkrant geweest. De subsidie van vori- 
ge jaren is met terugwerkende kracht verminderd 
omdat de wijkvereniging naar het oordeel van de 
subsidiegever te veel financiële reserves had. De 
wijkvereniging is in beroep gegaan tegen deze 
procedure/late verrekening. De kascommissie 
(waaronder dhr. Wieles) is bij de vergadering inge- 
steld en moet het verslag nog controleren. 

6. Begroting 1996 
De penningmeester vervolgt met een uitleg over 
de begroting voor 1996. Deze is bestemd voor de 
subsidieaanvraag bij de Gemeente. In verband 
met de verminderde subsidie is een krappe begro- 
ting ontstaan zonder speelruimte. De wijkkrant ver- 

bruikt het grootste deel van de subsidie. De aan- 
wezigen gaan akkoord met deze begroting. 

7. Bestuurswisseling 
In verband met het vertrek van de heer Brons uit de 
wijk, zal deze zomer een vacature ontstaan in het 
Wijkbestuur. Geïnteresseerden worden van harte 
uitgenodigd zich aan te melden. Ook volgend jaar 
zal waarschijnlijk een vacature ontstaan nu de se- 
cretaris overweegt zijn functie (na 20 jaar) vacant te 
stellen. Nieuwe bestuursleden zijn dus dringend 
gewenst. 

8. Stand van zaken per aandachtsveld 

Verkeer en parkeren: 
de Gemeente heeft in het vooruitzicht gesteld 
dat er een nieuw circulatieplan zal komen; er 
is een gesprek geweest o.a. over de parkeer- 
controle 's-avonds (deze vindt plaats op de 
koopavond en een willekeurige avond); 
Nieuwsteeg herinrichting nieuwe stijl. Bewo- 
ners van de Nieuwsteeg hebben grote be- 
zwaren tegen het ontbreken van paaltjes en 
stoepranden. 
Winkeliers Doezastraat waren niet erg posi- 
tief over het plan voor de herinrichting van 
deze straat (dit in tegenstelling tot bewoners 
en de wijkvereniging) 

t 

Leefmilieu: 
Er wordt overwogen voor enkele horeca-on- 
dernemingen eren latere sluitingstijd toe te 
staan. De werkgroep blijft sterk tegen deze 
uitbreiding. In Delft bestaan zones voor vrije- 
re horeca. 
Er is geen nieuws op het vlak van vuilcontai- 
ners voor de binnenstad. 
(Sociale) Veiligheid; 
Geen toevoeging aan het jaarverslag. 

Wijkbewoners kunnen problemen uit de wijk mel- 
den aan de wijkvereniging, zodat (eventueel geza- 
menlijk) actie ondernomen kan worden. 

% 

$ 

Bouwen en woonomgeving: 
Gemeente-archief. Niet zozeer het aanbren- 
gen van de nieuwe fundering, doch juist het 
slopen van het oude pand heeft veel scheu- 
ren veroorzaakt bij omwonenden. Verzoek 
Bouwbegeleidingscommissie bij elkaar te 
roepen; 
Pieterskerkgracht; bouwplan is nog niet ver- 
der ontwikkeld. Verzoek om de stand van 
zaken uit te zoeken; 
Groencomplex; Winkels en woonruimten zijn 
inmiddels te huur/koop aangeboden. Plannen 
voor het binnenterrein zijn nog niet concreet; 
Bestemmingsplan Pieterswijk; het huidige 
plan stamt uit het begin van de jaren tachtig. 
Voorlopig zal geen nieuw plan ontwikkeld 
worden in verband met drukte op dit vlak 
elders in de stad. 

O 

bestuurslid van de wijkvereniging aanwezig, 
maar dit impliceerde geen instemming. Het be- 
stuur bevestigde kort daarop haar telefonische 
mededeling aan de gemeente niet met deze 
oplossing accoord te gaan: de locatie is onge- 
schikt voor een speelterrein en zou ook ten kos- 
te kunnen gaan van het monumentale karakter 
van dit unieke pleintje. Overigens staat nog te 
bezien of de twaalf insprekers, die het vooral om 
de speelgelegenheid te doen was, erg blij zullen 
zijn met de beloofde twee nog te ontwerpen 
speeltoestellen op het Gerecht: de ruimte voor 
een zandbak en voor wat groen ontbreekt daar. 

Verwarring 
De gemeente zegt nu op 18 januari een brief 
van 22 omwonenden te hebben ontvangen waar- 
in dezen zich wél accoord verklaren met ver- 
plaatsing van de speelgelegenheid naar het 
Gerecht. Daarmee lijkt de verwarring compleet. 
Zijn deze omwonenden van gedachten veran- 
derd of is hier een andere groep bewoners aan 
het woord? De indruk begint langzamerhand te 
ontstaan dat een groep bewoners een andere 
groep tegenwerkt of vakkundig tegen die andere 
groep wordt uitgespeeld. Op de Pieterskerk- 
gracht, waar het tenslotte allemaal om begon- 
nen is, is de teleurstelling over de resultaten van 
de inspraak in ieder geval groot. 

Bezwaren 
De wijkvereniging handhaaft vooralsnog zijn 
bezwaren en zal deze binnenkort aan de ge- 
meonte kenbaar maken. Er wordt nog nage- 
dacht over een geschikte manier om de omwo- 
nenden opnieuw hun stem te laten horen. De 
heer Paul Groenendaal, Pieterskerkgracht 26, 
tel. 124198, heeft zich bereid verklaard op te 
treden als contactpersoon voor de Pieterskerk- 
gracht. Zo mogelijk zal de, wijkvereniging een 

) nieuwe buurtvergadering beleggen vóórdat het 
bouwplan besproken wordt in de raadscommis- 
sie voor volkshuisvesting en ruimtelijke ordening. 

We geven het nog niet op. 

Joep Creyghton en Joop Gerritsen 

WijkInltlatlef 1995 

Campagne 
In 1995 organiseert de gemeente Leiden voor 
de derde keer de Campagne Wijkinitiatieven, 
waarbij zij f 100.000,- beschikbaar stelt voor 
verbeteringen in Leidse buurten en wijken. Door 
de buurten en wijken kunnen aanvragen worden 
ingediend voor bijdragen aan projecten. Deze 
projecten worden door een jury getoetst op de 
mate waarin ze aan bepaalde uitgangspunten 
voldoen. De uitgangspunten voor 1995 zijn: 
- het project moet betrekking hebben op het 

beheer of de veiligheid van de buurt/wijk; 
het project dient gezamenlijk door de ge- 
meente èn de bewoners te worden aange- 
pakt; 

- de rollen van de gemeente en de bewoners 
dienen duidelijk omschreven te zijn; 

- de gemeentelijke bijdrage is max. f 10.000,- 
per project. 

In de jury zitten burgemeester Goekoop, wet- 
houder Jan Laurier, zangeres Wies Cavé en de 
bekende Leidse voetballer Glen Helder. 

Aanvraag voor onze wijk 
De wijkvereniging heeft deze uitdaging namens 
de bewoners van de Pieters- en Academiewijk 
en Levendaal-West opgepakt en heeft een voor- 
stel ingediend voor het oplossen van een van de 
heersende probleempunten: de vervuiling rond 
containers voor glas en oud papier. Geconsta- 
teerd kan worden dat een onregelmatig aanbod 
van afval leidt tot veelvuldig letterlijk overlopen- 
de containers. Nieuw aanbod wordt dan op en 
naast de containers geplaatst. Daarmee ver- 
wordt milieuvriendelijk gescheiden afval tot 
straatvuil. Voor de hand ligt de frequentie van 
het legen te verhogen, maar dat is duur. Wij 
stellen als tussenoplossing voor om uitsluitend 
naar behoefte extra te legen. Hiertoe kunnen 
wijkbewoners een aantal keren per week de 
vuilcontainers in de wijk controleren op vol zijn 
en, zonodig, de gemeente bellen om aan te 
geven dat een glas- of oud-papier-bak zo snel 
mogelijk dient te worden geleegd. De gemeente 

Het Smalle Pandje Met De Brede Sortering 
Sanders Wijnhuis - Doezastraat 12 

>> au fin bec << 
tkklus 
breesao 6 leden tel 12I0OS 
off. dealer arabia alessi stelton 
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dient na zo'n melding de container op werkda‑

gen binnen 24 uur te (doen) legen. De bewoners
van de wijk nemen de telefoonkosten graag voor
hun eigen rekening. De gemeente neemt de
(extra) kosten van het (doen) legen van de con‑
tainers buiten de regelmaat voor haar rekening.
De baten van het voorstel zijn:
1. minder vuil op en naast containers en minder

straatvuil te verzamelen;
2. minder frustratie van het milieuvriendelijke ge‑

drag van de wijkbewoners;
3. een schonere wijk, tengevolge van een betere

samenwerking van burgers en gemeente.
Wellicht wordt de kosten-baten-verhouding van
ons voorstel beter, naarmate er meer wijken aan
gaan deelnemen. Door dit project kan de werk‑
baarheid in ieder geval alvast in onze wijk wor‑
den getoetst.

Afgaande op contacten met bewoners, vertrouwt
het bestuur op bereidheid onder wijkbewoners
om deel te nemen aan de uitvoering van het
project. Niettemin is het nodig te inventariseren
wie daartoe bereid zal zijn, zodra het plan door
de gemeente wordt gehonoreerd. Wij roepen
daarom allen, die melding willen maken van
overvolle afvalcontainers, op om daarvan óón
van de bestuursleden van de wijkvereniging in
kennis te stellen; hun namen, adressen en tele‑
foonnummers vindt u achterop deze krant.

Helaas
Ons idee is niet gehonoreerd. Andere wijken
hadden betere ideeën. Maar de gemeente be‑
loofde het afvalprobleem in de binnenstad aan
te gaan pakken.
8 pe Hans van Gelderen

NUTTIGE TELEFOONNUMMERS
reinigingspolitie: tel. 252091
milieuklachtentelefoon: tel. 167560
rioleringen: tel. 167572
wegenbeheer: tel. 167601
waterbeheer: tel. 167660
wijkteam: tel. 167646

overslagstation grofvuil Gabriël Metzustraat
8.00-11.30/13.00-15.30 uurma-vr

zat 13.00-16.00

En vwSrieus vieren
t Gerecht

Lokhorststraat 19

Ingekomen post

Geacht Bestuur,

Naar aanleiding van de "ingekomen post” in
‘Hart van de Stadkrant'’ no. 73/april, moet ik
toch zeggen dat ik een heel andere ervaring heb
met het wijkteam van de gemeente. Diverse
malen heb ik per telefoon verzocht het
straatwerk bij de Vismarkt/Kapelstraat te repare‑
ren ter plaatse van de achteringang van het
stadhuis. Beloofd werd dat iemand zou komen
opnemen dan wel herstellen. Het verzoek heb ik
nog eens herhaald, doch zonder resultaat. Waar
ik maar mee wil zeggen dat niet alles rozegeur
en maneschijn is tussen de burgers en de ge‑
meente wat de dienstverlening betreft.

Met h.gr.: hoogachtend,

H.P. v.d. Reijden
medewerker Techn. Dienst, Stadhuis-Leiden

Wijkbeheerplan
Per brief van 30 juni 1995 zijn een twintigtal wijkbe‑
heerplannen voor het stadsdeel midden bij de secre‑
taris van de wijkvereniging ontvangen.
Het plan geeft aan welke werkzaamheden op het
gebied van onderhoud en beheer in 1995 ter hand
zullen worden genomen. Het gaat om groenvoorzie‑
ning, bestrating, vegen en andere algemene onder‑
houdswerkzaamheden. Voor het eerst wordt op syste‑
matische wijze inzichtelijk gemaakt welke activiteiten
de gemeentelijke sector Wijkbeheer in onze woon- en
leefomgeving uitvoert. In sterkere mate dan voorheen
wil men dat in samenspraak met ons doen. Daarom
kan er op dit plan gereageerd worden, zodat volgend
jaar een plan opgesteld kan worden dat meer een

is. Bij het verschijnen van de
wijkkrant is de informatie-avond helaas al achter de
rug. U kunt echter ook schriftelijk reageren aan:
Dienst Milieu en Beheer
Sector Wijkbeheer, stadsdeel Midden
Langegracht 72
2312 NH Leiden

Voor vragen, reacties en andere zaken kunt u uiter‑
aard ook telefonisch contact opnemen met het wijk‑
team: 167646 of 167647. Het onderhoudsteam is ge‑
vestigd aan de Oude Herengracht 1.

Het plan ligt ter inzage en is verkrijgbaar op boven‑
genoemd adres van het wijkteam en aan de balies
van het Stadhuis en van het Stadsbouwhuis. Zolang

de voorraad strekt kunt op werkdagen tussen 18.00
en 19.00 uur ook terecht op Rapenburg 20.

Joop Gerritsen



Woonhulisrestauratie

Onlangs is in onze wijk de restauratie van enke‑
le woonhuizen gereed gekomen. Ik denk aan
Rapenburg 105, naast de voormalige fabriek.
Met het museumweekend was het pand van
Diogenes aan het Rapenburg 51 te bezichtigen.
Aanvankelijk wilde men daar appartementen van
maken. Uiteindelijk is besloten het pand toch
één woonhuis te laten zijn.

R a p e n b u r g4 0
Zeer onlangs kwam de restauratie van het pand
Rapenburg 40 gereed. Momenteel is men nog
druk bezig het huis in te richten. Sinds 1982 is
het pand in bezit van de Van der Mandele Monu‑
menten Stichting. Deze stichting bezit ook een
pand op de Papengracht 5, dat in oktober 1988
officieel geopend werd. Hierin wonen voorname‑
lijk buitenlanders die tijdelijk aan de universiteit
werken of studeren. De geschiedenis van dit
pand is beschreven in de Hart van de Stad Krant
nr. 47 (oktober 1988). Het pand is vooral bekend
geworden als woonhuis van de hoogleraar Bak‑
huizen van de Brink, die vanaf 1934 tot zijn
dood in 1987 het pand bewoonde. Ook de be‑
kende schilder Floris Verster bracht er zijn
jeugdjaren door. Zijn ouders hebben er meer
dan 40 jaar gewoond.

Ontloken
Het pand ziet er thans weer perfect uit. Hoewel,
de zo karakteristieke monumentale buitenluiken
zijn (nog?) niet teruggeplaatst. De foto (op de
voorpagina) is ontleend aan het 'Rapenburg‑
boek’, deel 5a. Het pand was een van de weini‑
ge op het Rapenburg, waar nog buitenluiken
aanwezig waren. Ik kan me niet voorstellen dat
de verwijdering met opzet is gebeurd en dat dit
de instemming heeft van de Monumentenzorg,
zowel de Rijksdienst als de gemeentelijke afde‑
ling. De restauratie van een groot grachtenpand
kost vandaag de dag veel, heel veel geld. De
subsidie voor restauratie is ook niet zo groot
meer en het duurt vaak jaren voor de subsidie
wordt verstrekt. Toch zouden de kosten van

' J . ZIERIKZEE”
MAATSCHOENMAKERIJ
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HP WH. NUSTELING
BAKKERSTEEG 3
2311 RH LEIDEN
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Breestraat 71, 2311 CJ terden Tet 071-123519

(herstel van) de luiken, die maar een fractie
bedragen van de totale kosten, geen beletsel
mogen zijn, om die luiken weer te plaatsen. We
vertrouwen er daarom maar op dat de luiken
binnenkort op hun plaats terugkomen.

Joop Gerritsen

Slopen (deel 1)
Het gezoem in mijn oren maakt me duidelijk dat er
weer een nieuwe dag is begonnen. Ik kijk op mijn
wekker en zie dat de sloopwerkzaamheden ten be‑
hoeve van de nieuwbouw van het Gemeentearchief,
recht tegenover ons huis, ook vandaag weer hoor‑
baar begonnen zijn om 06.45 uur. Dat moet ik ze
toch nageven: elke dag stipt op tijd. De wekker zetten
hoeft niet meer in deze periode.

Het gezoem zwelt aan tot een gegrom, hard genoeg
om me nieuwsgierig te maken….wat zouden ze van‑
daag in petto hebben? Ook de kinderen komen sla‑
perig aangehold en trekken de luxaflex omhoog. We
hebben een eerste klas uitzicht op een gigantisch
gevaarte met een grijper. Het heeft wel wat weg van
een dinosaurus met zo’n lange nek en een kleine kop
(de dinosauruskenners weten wel welke ik bedoel).
De kinderen vinden de vergelijking zeer vermakelijk,
vooral als het gevaarte ook nog in het betonnen
gebouw begint te happen. Gefascineerd kijken we
allemaal toe.

Het beton is niet erg makkelijk klein te krijgen, dus
de dinosaurus zwaait, bonkt en hapt zo hard dat we
zitten te schudden op ons bed. En het eind is zo te
zien nog lang niet in zicht. Bij het ontbijt wiebelt de
thee in de kopjes flink heen en weer. We zijn ver‑
baasd over de dreunen die dus zover (of zo dichtbij)
te voelen zijn.

Nou hebben de betrokken ambtenaren van de ge‑
meente op de zitting van de commissie voor de Be‑
zwaar- en Beroepschriften ons nog zo in alle toon‑
aarden bezworen dat we absoluut geen enkele last
van trillingen in ons (zeer) oude huis zouden hebben
van de nieuwbouw. Er is zelfs gekozen voor een tril‑
lingsvrije (borende) hei-methode. Maar dat antwoord
is wel erg letterlijk op de NIEUWbouw geënt geweest,
vrees ik. En blijkbaar niet op de aan de nieuwbouw
voorafgaande SLOOP. Ik moet zeggen dat ik me in

Gérard Coiffures
SCHOONHEIDSSALON

16 jaarn t e n b o e k e nen jeugdboeken VmLoblaipedengen, spaans. nabaans, Wrka onwabe
ver 120650
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het dreunende geweld enorm belazerd voel, maar doe
daar maar eens wat mee …

Enkele dagen later als de boel plat is en je elkaar op
straat weer redelijk kunt verstaan, wissel ik met een
buurman van gedachten over het bovenstaande.

“Heb je trouwens gezien dat er een scheur in jullie
muur zit?*. Ongelovig kijk ik naar onze muur, er loopt
een breuklijn schuin door het gedicht. Het gedicht
van Pessoa begint met: “Soms heb ik gelukkige ge‑
dachten …”. Die dag heb ik ze niet.
(wordt vervolgd)

Yvonne van Deutekom

Wallon-overlast: de polltle doet niets
Het begon al in de vroege avond van vrijdag 7 juli:
bonkende geluiden die het huis binnendringen, die na
een tijdje op je zenuwen gaan werken, die het je ge‑
leidelijk onmogelijk maken door te gaan met het boek
dat je leest, met het werk waar je mee bezig bent,
met het programma waarnaar je zit te kijken. U raadt
het al: ik doel hier op het eigentijdse verschijnsel
house, en meer speciaal op de bonkende drumpartij‑
en die veel verder dragen dan de rest van het geluid.
Om 11 uur ging ik op onderzoek uit. Er bleek een
openluchtfeest begonnen te zijn op de binnenplaats
van het corpsballen-studentenhuis het Wallon. Ik
keek even toe. Volgens aloude traditie waren de in‑
gang en de binnenplaats versierd, en traden de

dames en heren aan in historische costuums. Ik houd
ook wel van sfeer. Maar in dit geval begreep ik dat
de omwonenden, volgens dezelfde aloude traditie,
weer met hun nachtrust zouden moeten betalen voor
het botte nachtelijke lawaai waar de betreffende da‑
mes en heren zich zo feestelijk bij voelen.

Ik praatte even met de buren enonderdrukte de nei‑
ging meteen de politie te bellen. Dat deed ik pas toen
ik om twee uur 's nachts gewekt werd door het be‑
kende aanhoudende, monotone gebonk. Ik zette tele‑
fonisch de stand van zaken uiteen aan de wachtcom‑
mandant. ‚"a, we hebben al verschillende belletjes gehad. We
zullen er een mannetje op af wechif a a h
Die luchtige toon uitgesproken w amen
mijnOareried niet weg. Iklegde uit dat dit niet
de eerste keer was, dat het geven van nachtelijke
feesten in de openlucht absoluut niet kon, dat de
politie verplicht was er een eind aan te maken. De
man aan de andere kant zou zien wat hij voor me
doen kon.
Dat bleek erg weinig te zijn. Om een lang verhaal
kort te maken: om 8 uur de volgende ochtend stond
de muziek nog steeds even hard. Na een grotendeels
slapeloze nacht belde ik de politie ten tweede male.
Mijn klacht over het Wallon zou worden genoteerd.
En mijn klacht over de laksheid van de politie moest
ik maandagochtend maar indienen op de afdeling Bij‑
zondere Wetten. Hetgeen ik zeker zal doen.

J.Cr.
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